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Abstract (en)
The apparatus (10) has a pressurizing medium provided for exerting a pressure force on a blade root (14) in a radial direction (37). The apparatus
is designed such that the pressure force is exerted by a rotary movement of a rotary unit (31). A locking unit is arranged at the rotary unit such that
a rotation of the rotary unit leads to locking of the locking unit. The locking of the locking unit leads to movement of pressure bars (36, 38). The
apparatus is provided for installation of a groove in the blade root and/or a rotor.

Abstract (de)
Es wird eine Sicherungsvorrichtung (30) zur radialen Sicherung einer Turbinen-Schaufel vorgestellt (16), wobei ein Druckmittel vorgesehen ist,
mit dem eine Druckkraft auf einen Schaufelfuß (14) in radialer Richtung (37) ausgeübt werden kann. Ferner sieht die Sicherungsvorrichtung (30)
ein Drehmittel (31) vor, das in Form einer Gewindestange ausgebildet sein kann, mit dem es möglich ist, durch eine rotatorische Bewegung das
Druckmittel derart zu bewegen, dass eine Kraft in einer radialen Richtung (37) ausgeübt wird, was zu einer wirksamen Halterung des Schaufelfußes
(14) an dem Schaufelhalter (12) führt.
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